

Referat af sektorbestyrelsesmødet d. 27. februar 2025

Afbud: Kamilla Olsen, Gitte Sonne Jensen og Trine Pedersen

Ulla Finne-Jakobsen og Karina Timm Hansen kommer senere, hhv. kl. 10 og 10:45

Anne og Elin forlod mødet 13:45, da de skal deltage i Henrik Madsens afskedsreception

1. Godkendelse af dagsorden. *Godkendt med tilføjelse af et nyt punkt 6 (Nedsættelse af arbejdsgruppe relateret idégenerering til medlemsarrangementer i sektoren), et nyt punkt 7 (Opfølgning på sektorens tildelte budget – skal være et fast dagsordenspunkt til alle sektorbestyrelsesmøder) samt et nyt punkt 8 (Evaluering af de to medlemsarrangementer). Der var en fejl i dagsordenens oprindelige punkt 7 relateret indhentning af krav til OK26, hvor dagplejerne var nævnt i indstillingen fra formandskabet sammen med de andre faggrupper i sektoren. Hanne har noget til eventuelt.*
2. Godkendelse af referat fra sidst. *Godkendt.*
3. Evaluering af sektorgeneralforsamlingen d. 4. februar 2025. *Elin tilkendegav, at hun synes, det var en god sektorgeneralforsamling, men hun kunne godt tænke sig, at vi evt. kunne indtænke en eller anden form for digital løsning, så flere medlemmer evt. ville tilvælge deltagelse i sektorgeneralforsamlingen. Alternativt at sektorgeneralforsamlingen kunne blive optaget og lagt på Facebook.*
Hertil svarede René, at en digital afholdelse af sektorgeneralforsamlingen vil blive dyr i forhold til afvikling af valg, især afvikling af valg til lønnede poster. En optagelse af sektorgeneralforsamlingen vil forudsætte, at vi gør brug af Rasmus og her er udfordringen, at sektorformandskabet ikke har kompetence til at disponere over Rasmus' arbejdskraft.
Hanne tilkendegav, at afstanden kan være en medvirkende årsag til, at der ikke kommer så mange til sektorgeneralforsamlingen.
Anne foreslog, at man kunne vælge at afholde sektorgeneralforsamlingerne forskellige steder i afdelingens geografi, så det ikke altid er i Slagelse. Det vil absolut være en mulighed, da vi har adgang til lokaler i stort set alle 6 kommuner i FOA Vestsjællands dækningsområde.
Hun foreslog desuden, at et underholdende indslag eller et fagligt input kunne motivere flere til at deltage.
Elin gjorde opmærksom på, at hun godt kunne tænke sig at få udbredt kendskabet til sektorbestyrelsens arbejde. René kunne i den forbindelse oplyse om, at vi allerede nu kommunikerer kendskabet til sektorbestyrelsens arbejde ud via FOA Vestsjællands nyhedsbreve, men det kunne være en god idé at få

Rasmus til at lave nogle videoer til Facebook, hvor nogle af sektorbestyrelsesmedlemmerne fortæller om arbejdet i sektorbestyrelsen.

Det blev forslået, at lige præcis emnet om udbredelse af kendskabet til sektorbestyrelsens arbejde dagsordensættes til et senere sektorbestyrelsesmøde, alternativt sektorbestyrelseskonferencen.

4. Drøftelse af overordnede temaer til sektorbestyrelseskonferencen samt fastsættelse af dato for afholdelse af sektorbestyrelseskonference. *Elin foreslog, at vi kunne få en Anne Marie Lassen, alternativt en fra forbundet til at give et input om anvendelsen af velfærdsteknologi på sektorens fagområder, herunder især det specialiserede område. Det vil spille godt sammen med det sektorgeneralforsamlings besluttede indsatsområde Fokus på det specialiserede område.*

Elin nævnte, at det kunne være en god idé at få Kim Henriksen til at give et input i forhold til Sammen om skolen og Sammen om fritiden.

Elin havde desuden et forslag til en aktivitet om aftenen (forudsætningen herfor er, at konferencen afholdes i København): En rundvisning i København ved Gadens Stemmer.

Elin gjorde opmærksom på, at de tilstundende hhv. kommunalvalg og regionsrådsvalg er et oplagt fokusområde for sektoren og dermed et bud på et tema til sektorbestyrelseskonferencen - evt. med en aktivismeinkel. Denne kunne evt. befordres ved et input fra LFS, eller Tina Malene fra forbundet.

Mads gjorde opmærksom på, at det er vigtigt at synliggøre sektorens politiske vinkel, så medlemmerne kan se, hvad det er, deres fagforening står for.

Konklusion: Sektorbestyrelseskonferencen afholdes d. 15. og 16. maj 2025 i Kbh. Sektorformandskabet får styr på indkvartering (Sandsynligvis Hotel Ascot) og mødelokaler i forbundshuset.

Temaer: Fokus på det specialiserede område, herunder anvendelse af velfærdsteknologi; Sammen om skolen og Sammen om Fritiden; Kommunalvalg 2025/Regionsrådsvalg 2025, inkl. aktivismeinkel.

Rundvisning torsdag aften ved Gadens Stemmer.

Formandskabet udarbejder program og kontakter relevante oplægsholdere.

5. Årshjul for sektoren 2025. Udkast til årshjul er medsendt dagsordenen. *Årshjulet blev drøftet og tilrettet på baggrund af drøftelsen.*
6. Nedsættelse af arbejdsgruppe relateret idégenerering til medlemsarrangementer i sektoren. *Da Elin foreslog, at der skulle nedsættes i en arbejdsgruppe, er hun selvskrevet.*

Ulla tilkendegav, at hun gerne ville være med i en arbejdsgruppe, hvis møderne kunne holdes efter hendes daglige arbejdstid, altså efter kl. 16:30.

Hanne og Carina bød sig også til.

Arbejdsgruppen består således af Elin, Ulla, Hanne og Carina. Elin er tovholder på arbejdsgruppen. Første møde i arbejdsgruppen bliver på TEAMS.

7. Fag og Fællesskabsdag d. 6. september 2025. Hvem vil deltage i arbejdsgruppe relateret planlægning af dette arrangement? *Rikke sidder allerede i arbejdsgruppen, og hun kunne oplyse, at arrangementet også vil foregå i Slagelse i år. Mads vil gerne være med i arbejdsgruppen.*

8. Drøftelse og beslutning om indhentning af krav til OK26, herunder om der skal afholdes fysiske eller virtuelle medlemsmøder desangående.

Sektorformandskabet indstiller, at møderne afholdes virtuelt og opdelt på faggrupper som flg.:

1 for pædagogmedhjælpere og pædagogiske assistenter

1 for omsorgs- og pædagogmedhjælpere samt pædagogiske assistenter

1 for dagplejepædagoger, dagplejeledere og pædagogiske konsulenter

For faggrupperne dagplejere, pædagogmedhjælpere, omsorgs- og pædagogmedhjælpere, pædagogiske assistenter (dag og døgn), dagplejepædagoger, dagplejeledere og pædagogiske konsulenter indhentes krav til OK26 i perioden ultimo maj – primo juni.

For dagplejerne indhentes krav til OK26 medio – ultimo august. Ulla tilkendegav et ønske om, at medlemsmødet for dagplejerne først afholdes i september. René tog forbehold for, at ønsket kan imødekommes, idet det afhænger af, hvornår vi skal indsende de indhentede krav til forbundet.

Der var enighed om at følge formandskabets indstilling.

Formandskabet fremsender datoforslag til behandling på mødet d. 4. april.

9. Orientering fra sektorformandskabet. *René gav en kort orientering om Trivselskommissionens konklusioner, som de blev formidlet på det centrale sektorbestyrelsesmøde samt den indsats, der snart sættes i gang i forhold til utidssvarende daginstitutioner. Herudover kunne René fortælle, at Rikke og han snart er i mål i alle 6 kommuner i forhold til forhåndsaftaleforhandlinger for dagplejerne. René gav desuden en kort orientering om den ekstraordinære FOA-kongres, der afholdes onsdag d. 5. marts, og som kan få nogle afledte konsekvenser for sektorens arbejde.*

10. Eventuelt. *Hanne gjorde opmærksom på, at der afholdes Landskonference for dagplejen på Nyborg Strand d. 19. og 20. maj.*

Karina gjorde opmærksom på, at de datoer for holdstart på PA (EUV1), der tidligere har været meldt ud, ikke længere er i spil. P.t. er der kun holdstart i Roskilde og Køge. Årsagen er efter sigende omstrukturering i ZBC. Der skulle komme nye datoer på inden sommerferien for skolerne i hhv. Holbæk, Slagelse og Ringsted.

Vi fik ikke evalueret de to medlemsarrangementer og vi fik heller ikke lavet en opfølgning på de budgetmidler, sektoren har fået tildelt. Vi dagsordenssætter begge punkter il mødet d. 4. april.

Således oplevet af René Strunch d. 27. februar 2025